
Subject: Geoffrey Reynolds CPA – Ex-Devra Patton West (Rishi Devra) cult / gang member desperate to 
leave his criminal racketeering past behind. 

 
Geoffrey Reynolds CPA – Ex-Devra Patton West (AKA Rishi Devra) cult / gang 
member desperately trying to leave his criminal / racketeering past behind. 

 

 

Above left:  Geoffrey Reynolds CPA a photo taken from a social media posting in 2014 wherein he states that he 
is honored to be associated with con artist Devra Patton West and further states that she has been guiding his 
life for many years.  Second right:  Reynolds is currently working for Olympia accountants McSwain & Co. who 

are either very forgiving or unaware (far right) that he may shortly be indicted for racketeering. 
 
Like many others before him (from all over the USA) Geoffrey Reynolds applied for employment with 
Devra Patton West, believing that he might end up working for a regular corporation.  Unfortunately for 
Reynolds, he found out all too late that he had been duped into giving up his respectable life in Cave 
Creek AZ in September 2006 to travel to Flathead Lake MT to join a cult / criminal racketeering gang run 
by Devra Patton West.   
 
West, an ex-bankrupt, pot grower and drug dealer and small time con artist had previously been chased 
out of New Mexico by one gun wielding victim in 1995, been forced to leave Victor MT, where she was 
masquerading as the Ascended Master Devra Ji, after her charity was struck off for fraud in 2004.  
However, after moving north 100 miles and, complete with a new identity and new fake life story, she 
was soon operating her ‘divine being’ fraud scam in Flathead Lake MT masquerading as the Ascended 
Master Surya Ma.   
 

 
Above left: Tell a big lie, keep repeating it and eventually, in spite of her well hidden criminal past, people will 

eventually come to believe it. Second left: Narcissist posing as a minor deity.  Second Right and Right: Mug shots 
from two Montana arrest warrants one for criminal check fraud (2008) and one for felony theft (2009). 

 
The difference between Geoffrey Reynolds and the whistleblower John Watson, who refused to join 
Devra West’s cult or turn to organized crime, is that Geoffrey Reynolds is both incredibly stupid and 
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totally corrupt.  To demonstrate just how stupid and how corrupt, we need to detail a series of events 
that occurred before Reynolds travelled from Cave Creek AZ to commence his employment with Devra 
west in September 2006.  In brief:- 
 
1. In 2001, Devra West viciously assaults and partially scalps ex-employee Susannah Felder who 
discovered West had stolen $80,000 from the charity ‘The Circle of Divine Unity.’   
2. In 2002, West viciously assaults ex-student Beatrice McGuire in front of an audience resulting in the 
victim needing plastic surgery to have part of her ear re-attached.   
3. In 2004, West charity is struck off for fraud.   
4. In 2004, West commits a massive fraud against the IRS and the State of Montana by stealing the 
charity’s main asset, a property largely funded by public donations, by claiming it in lieu of a series of 
fake loans.  The property and $200,000 she defrauded from ex-student Mike Hendrickson both ended 
up in a personal trust fund for Devra West and her eldest son Rob Meador.  Later in 2008 the contents 
were to become the subject of a Sheriff’s Sale. This was part of the massive fraud the whistleblower 
uncovered in 2002 which led to him being defrauded and constructively dismissed.  At the same time 
Devra West steals $4,000,000 of artwork and valuables from the charity also largely paid for by public 
donation and hid them in a ‘lock-up’ until the statute of limitations expired in 2014 at which time they 
would reappear as if by magic. 
5. Desperate for money to fund her lavish lifestyle Devra West defrauds ex-student Dave Kushner in 
2005 of $30,000 and kidnaps, holds captive ex-student Marion Cantwell in 2005 until Marion agrees to 
‘donate’ tens of thousands of dollars to Devra West.  When released she is told she will be murdered if 
she goes to the police.   
6. A third student Lisa Swidler, who witnessed the crimes committed against Dave Kushner and Marion 
Cantwell tries to escape the cult and is murdered by Devra West also in 2005.  In truth we cannot say 
that Lisa was murdered because the weapon used by Devra West to kill her is not recognized as a 
weapon by legal statute leaving Devra West with a license to kill whoever she pleases. 
 

 
Above left: Devra West has no adoring ashram her claim to be a ‘divine being’ is entirely predicated on her 

ability to intimidate victims and witnesses and when necessary murder those who oppose her such as happened 
with Lisa Swidler (above right) and was meant to happen with the whistleblower John Watson.   

 
7. In 2005, with no charity or corporation to act as a ‘container’ for her criminal / racketeering business 
model Devra West writes to her brain washed and conditioned students / cult members and informs 
them that she is having to move from her current location in Victor MT (where she has worn out her 
welcome) a hundred miles north to Flathead Lake MT.  She explains this by saying that because she has 
moved from the 5th dimension to the 7th dimension she must move to a more rarefied vibration and 
that the ‘Masters’ are preparing Shamballa for her arrival.  She also explains that she can only take 12 
disciples with her and only those who are prepared to commit 66% of their net worth to her projects 
(herself). 
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8. One of those disciples was Dr. Pat Cole MD.  Unfortunately for Dr. Cole, she was a little slow in giving 
up her 66% so Devra West mounted a campaign of violent assaults, both overt and covert, against Dr. 
Cole which resulted in the police being called on or around the 15 of April 2006. There is zero doubt that 
Devra West assaulted Dr. Cole MD, as there were many witnesses and the police attended the scene, 
took statements etc.  However, the clincher was that two days later on 17 April 2006, Devra West wrote 
to her entire mailing list in an attempt to both quell the unease being expressed at the violence and in 
an attempt to justify the assault without admitting the fact that it was part of a campaign to extort $1.3 
million from Cole which West succeeded in doing.  Here is a link to the missive Devra West sent to her 
mailing list which is entitled ‘The Law of Severity on the Path to Purification.’  Below are a series of 
short excerpts from that missive, which seeks to assert that the assault was justified because Dr. Cole 
was a Nazi in the WWII death camps in another lifetime! 
 

 
 

Above: Devra Patton West, perhaps criminally insane, sought to justify the vicious assault on Dr. Pat Cole by 
asserting that another long dead Ascended Master ‘El Morya,’ had given the ‘OK’ for the assault because Dr. 

Cole MD was a Nazi in another lifetime and therefore the beating was both justified and long overdue! 
 
At around the time Dr. Cole MD was being brutalized, another employee of Devra West’s, Carlida Finch, 
also made statements to the authorities about Devra West’s brutality.  After she was effectively fired for 
refusing to join Devra West’s cult, she decided to share some of her experiences with the authorities 
which in the end did not do her much good because Devra West always has at her disposal several cult 
members who are prepared to provide her with false witness statements making it very difficult for 
victims to get justice. 
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A.  You can read Carlida’s full ‘Statement of Fact’ (sent sometime in April 2006) by going here.  Below is 
a short excerpt wherein Carlida overhears Devra West talking about the murder of a wealthy student 
that she, Devra West, was in the process of extorting $1.3 million from!  Which Devra West succeeds in 
doing at a cost of a $500 fine and a 6 month suspended jail sentence. 

 

 
 

Above top left: A good description of a narcissist. Middle left and bottom left: The illusion put out to the public in 
an attempt to both trap new victims while at the same time allowing this criminally insane narcissist to live out 
her delusions of grandeur. Right: Part of Carlida Finch’s statement to the authorities which totally corroborates 

Rebecca West’s assertions that Geoffrey Reynolds was totally aware of the criminality going on around him. 
 
Above, there is no ‘Dr. West’ unless you count the two fake doctorates Devra West says the Christ gave 
her in person. Also note the comments about “taking a hammer and breaking every bone in her hands.”  
Note the comment from West that she did not care if she “killed Pat.”  Note that the following day after 
these comments that Dr. Cole came to work with “bruises on her hands and wrists.”  And finally, note 
that the psychopath Devra West refers to her meditation with a group of enlightened beings / Masters 
about the “altercation with Dr. Cole MD.”  See point 8. Above. 
 
B. You can also read the Notice of Determination’ sent by the labor board (on April 30 2006) by going 
here.   
 
C. You can also read Carlida’s request for ‘Redetermination’ (sent early May 2006) by going here.   
Below is an excerpt from that document. 
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Note above the highlighted portions of this statement.  ‘And signed my name.’ Devra West has a 
practice of writing letters herself that she attributes to others this includes fake testimonials and fake 
witness statements.  Mention of the then, financial manager Betsy Blank, is very important in that she 
resigned rather than be forced to manufacture false invoices to make it look like the hundreds of 
thousands of dollars extorted from Dr. Cole MD was received as normal business receipts.  Carlida wrote 
a separate email to the whistleblower confirming that this was the case.  It is also important because 
Geoffrey Reynolds CPA was hired as her replacement and he had no problem with manufacturing false 
invoices to money launder the proceeds of crime through Devra west’s business.  Note the comments 
about the verbal abuse of Dr. Cole MD. 
 
It appears that Devra West was creating liabilities based on what the charity she had defrauded and 
bankrupted owed her??  See point 4 above.  Finally, nothing better illustrates this tyrant’s domination 
and manipulation of others than the final comments by Carlida Finch in the paragraph above.  Psycho 
bitch Devra Patton West, having brainwashed and conditioned Dr. Cole to obey her every command tells 
Cole to “go within and ask the Masters (how much Cole owes her).”  The final figure, after Cole 
repeatedly comes up with a lower figure, $18,000,000.  If this is not extortion I do not know what is. 
 
Here is another excerpt from Carlida Finch’s statement to the authorities. 
 

 
As I have explained in previous bulletins based on hundreds of documents and the statements by the 
whistleblower, neither State nor Federal Laws apply inside Devra West’s cult, she is the only law of the 
land which includes holding the position of both judge and executioner.  I have no doubt that Carlida 
Finch was afraid of Devra West. There is a mountain of evidence to show that at the very least, Devra 
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West is a dangerous psychopath at the head of a criminal racketeering business model and at worst a 
serial killer. 
 
D. And finally, her letter to the police (dated Nov 13 2006) asking for protection by going here.    
 
The important point to establish here is the timeline. Carlida Finch’s correspondence with the 
authorities started in late April 2006, shortly after Devra West’s vicious assault upon Dr. Pat Cole 
which resulted in the police being called and Devra West eventually being convicted of that assault in 
April 2008.   

 

 
What follows is a list of very bad choices that Geoffrey Reynolds made shortly after joining Devra West’s 
cult.  Choices that may result in Geoffrey Reynolds being the subject of criminal trial, swinging fines and 
possibly subject to a very long term in jail.  (Each single offence tried under RICO statutes is subject to a 
$10,000,000 fine and a ten year prison sentence.) 
 

 
 
1. First and biggest mistake lending $300,000 to the head of a criminal gang.   
 
Shortly after commencing his employment, Reynolds swallows Devra West’s lies and propaganda about 
her being an altruistic humanitarian trying to single handedly save the world.  As a consequence of his 
stupidity and gullibility, he decides to lend Devra West his life savings amounting to $300,000.  Just FYI, 
in spite of raising tens of millions of dollars for so called ‘good causes’ there is zero proof that any of the 
funds raised have been used for those good causes.  On the contrary, there is a long history of Devra 
West forcing members of her cult, students, employees and professionals like Reynolds, John Watson 
and countless others to fund raise for projects that never come to fruition.  To be clear, the money all 
goes into her bank accounts or is spent funding her delusions of grandeur.  Reynolds is on the hook and 
cannot get free! 
 
2. Failing to report multiple crimes being committed by Devra West against 

other employees right under his nose.   
 
A series of emails from ex-employee Rebecca West (no relation to Devra West), who like many others 
was trapped inside Devra West’s cult, show the criminal nature of Devra West’s ‘business model’ as it 
was in March 2007. Below are two excerpts from a couple of those emails that show clearly that 
Geoffrey Reynolds CPA was totally under the control of Devra West (because he had loaned his life 
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savings to her) and willing to turn a blind eye to the criminality that was occurring right under his nose.  
Here are two excerpt from an email entitled ‘Help Me.’ 
 
This attitude is pervasive and includes her current finance controller [Geoffrey Reynolds CPA], whom she has 
extorted from him over $300,000 since Sept 06'. He is very afraid of losing his money, wife, and children yet does 
not understand why I cannot come back to work and just let it roll off my back while she relentlessly screams at 
me and publicly humiliates etc. etc…. 
 
And... 
 
Tanmayo's (Coca-Cola heiress) son contacted the finance controller yesterday demanding the monies his mother 
contributed be returned.  This phone call is the straw that broke the camel's back for the finance controller 
[Geoffrey Reynolds CPA] who has finally realized that he can no longer ignore the very bad situation he has 
gotten himself into by loaning Devra $300,000. 
 
And this from another email entitled ‘What is your status at this point?’ 

I received partial payment for my massive overtime hours but is far short of what she owes me and also does not 
include my credit rating damages, telephone charges, etc., etc... My meeting yesterday with the Finance 
Controller [Geoffrey Reynolds CPA] was to discuss my unemployment issues as he had agreed to put me into a 
lay-off status, but has since reported to the State that I voluntarily quit! He recently treated a former employee 
as laid-off after Devra threw a book at her and then fired her.  The companies owe large sums of money for WC, 
and ST, and Fed payroll taxes and was the reason he secretly laid-off Wendy Stuart, without confirming this 
choice with Devra first. He [Geoffrey Reynolds CPA] was attempting to protect his CPA license and as of last 
night pretends not to remember that we both saw her get hit by Devra with a large, heavy three-ring binder and 
fired on the spot! I also told him for the fourth time yesterday evening, that in addition to her cruel verbal abuse, 
I had been slugged by Devra, three times in the back. I told him that I would be going to the State 
Unemployment Office with the truth and asked him, as my co-worker, if he would tell the truth regarding our 
working conditions.  He said that it is his responsibility to represent his employer and he will not tell the truth 
unless specifically asked for the sake of keeping his job.   
 
Devra dangles the carrot and since he has loaned her his life savings, plans to keep playing her game until it is 
played out or he is eventually running her property management company. He has not been paid the $300,000+ 
owed him and provides excuses that although he has had only four employers in his lifetime, most rich people 
are eccentric and in his experience their behavior can be much worse than Devra's.   
 

3. Geoffrey Reynolds CPA learns to tell lies like a real pro!   
 
We already know from the above information from Carlida Finch and Rebecca West that Devra Patton 
West was operating a criminal racketeering business that was disguised as a quasi-religious organization 
which was in reality operating as a cult.  We also note that there was a strict code of secrecy which was 
enforced by West’s ability to use occult hidden knowledge (shamanism) to harm, injure, make ill and if 
necessary to murder those who oppose her – Lisa Swidler being a recent example.  Below is a further 
excerpt from Rebecca West’s harrowing email entitle ‘Help Me’ that makes this point clear. 
 
“I will not return and subject myself to her violent and abusive behavior! I continue to awaken from a sound 
sleep (on many occasions) at 3:00 a.m. and last night being one of those nights in which I have the feeling of 
impending doom, and is the reason I finally really took a look at your website and contacted you.  I need support 
in how to deal with her shamanic witchcraft.  Can you tell me more?” 
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We know from Rebecca West’s emails that Geoffrey Reynolds CPA knew that Devra West was 
committing crime after crime right under his nose, but that he chose to turn a blind eye to save his own 
ass, his marriage, his life savings and his CPA license.  On July 12 2007, the first of two newspaper 
articles was published by the Whitefish Pilot (as a result of the information the whistleblower had 
shared) about Devra West’s criminality in both Victor MT and Flathead Lake MT.  It came as no surprise, 
given that Geoffrey Reynolds was totally controlled by Devra West, that he quickly published four 
statements of denial on her website.   
 

 
 
Here are links to the four statements of denial that Geoffrey Reynolds CPA published on Devra West’s 
website within hours of the Whitefish Pilot news article being published.   
 
Statement 1 Statement 2 Statement 3  Statement 4 
 
Within the emails, apart from berating the victim Dr. Cole MD, Reynolds vilifies the newspaper editor for 
publishing what Reynolds refers to as ‘small town religious bias.’   
 
It is obvious from the documentation provided above, that ‘liar for hire’ Geoffrey Reynolds was well 
aware that Devra West had assaulted Dr. Cole MD, that the police were called and she was the subject 
of an assault investigation and that she had written to her mailing list admitting the assault.   
 
Quite by coincidence, and also on July 12 2007 the date the Whitefish Pilot newspaper article was 
published, Devra West appeared in court as a witness for her porn loving / wife beating son who was 
fighting for the custody of his infant female daughter from his second wife Jamie Haywood.  Just FYI 
Jamie also reported to the whistleblower in a harrowing email that she too was the subject of a 
campaign of occult ‘under the radar’ violence directed at her by Devra West in an attempt to get Jamie 
to give up her daughter before the custody hearing!  Long story short, Devra West was interviewed by 
the court and during that interview denied assaulting Dr. Cole MD, asserted that the many ex-
employees who accused her of mental and physical abuse were “fabricated and fictitious.”   
 
And finally when asked if her business interests were multi-billion dollar affairs she replied, “Yes.”  Even 
though she was in the process at the time of being evicted from two rental properties and had a lien for 
$2,263 against her for employment insurance (see Bigfork Eagle newspaper below here)!  Obviously 
Reynolds who was present in court as a witness for her must have known she was lying about her 
finances.  The point of bringing up the custody hearing is that who should be wheeled in as a ‘witness’ 
for Devra West and her son, Chris Haywood (who has an FBI record for forgery, substance abuse and 
traffic violations)?  None other than Geoffrey Reynolds CPA, who at that point had known Devra West 
for some 10 months since joining her employ in September 2006!  You can read the three part custody 
hearing transcript by going here 1, 2 & 3.  Part one contains Devra West’s testimony to the court which 
as usual was a pack of lies from start to finish!  Part two of the transcript includes Jamie Haywood’s 
testimony wherein she lays out all the dirt about Devra West, her son and their sordid home life. 
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However, Geoffrey Reynolds was not done lying yet as we can see from the interview he gave the 
Bigfork Eagle newspaper on August 9 2007 some three weeks later.  Speaking on behalf of his 
employer he made the following statements. 
 

 
A Lakeside woman who claims to communicate with long-dead religious masters will face a jury trial Sept. 18 in 
Flathead County Justice Court on misdemeanor charges she assaulted a Whitefish doctor.  A temporary 
restraining order against Devra Patton West, a self-styled guru who calls herself Surya Ma, was issued by Judge 
David Ortley last October after Dr. Patricia Cole, of Whitefish, requested protection. Cole claims West assaulted 
her in April 2006 and again in October 2006.   
 
Speaking for West, Geoff Reynolds claims the charges are untrue. He said photos of the first alleged assault were 
taken on a different date, and the bloody clothing in the photos resulted from Cole falling down a stairs at her 
Cherry Creek condo in Lakeside, not from an assault. [1.] Reynolds, who is a financial adviser for West, said he 
has worked as an accountant in Los Angeles, where he dealt with well-known personalities. He is helping West 
raise several hundred million dollars to purchase and develop three properties around Flathead Lake for VIP 
spiritual-healing spas.  

The man who took the photos, however, tells a different story about the alleged assault. He came from out-of-
state and was sharing the condo with Cole while he attended sessions with West. He said he was meditating 
when Cole appeared wearing a bloody sweatshirt.  [2] The man said they cleaned some of the blood off Cole's 
scalp and then took photos so Cole, as a doctor, could see her injuries and decide how to treat the wound. Cole 
said West hit her on the head with a shoe, the roommate said.   
 
Cole said she first came to Montana from Minnesota to attend spiritual sessions at Naka Shela, West's facility in 
Victor, from 2002 through 2004. She moved to Montana to live in 2005 with the idea of combining West's 
spiritual teachings with medical knowledge.  Cole eventually assumed management positions with several of 
West's for-profit and not-for-profit operations.  As business fell in Victor and the Naka Shela property was 
foreclosed, West moved her business north to Lakeside.  
 
Reynolds claims Cole owes West $753,484 and that colors Cole's allegations. Cole's bills for 2004-2006 totaled 
$1.3 million, including $250,000 for an "internship" under West and $213,750 in "therapy fees" for eleven 
months last year.  Cole managed to pay West $621,484, but it didn't come easy. At one point, Cole cashed out 
her IRA and paid West $293,843. [3] 
 
Out of six businesses mentioned in West's literature, only one remains active and in good standing with the 
Montana Secretary of State office -- Sacred Environments LLC. Two were never registered -- Divine Unity 
Foundation and Millennium Mind Institution; two were involuntarily dissolved -- Surya Enterprises Unlimited and 
Global Guardianship Initiative; and one was involuntarily revoked -- Sacred Archive Institute. 
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Besides being evicted from her Bayside home in Lakeside, and bouncing a check for the purchase of the well-
known Osprey House on Angel Point, West has a $2,287 lien against her for failing to pay unemployment taxes 
for her Montana employees. [4.] 
 
Reynolds claims that several people have been stirring up trouble by publishing untrue allegations against West.  
He points out that former office manager Rebecca West, who is no relation to Devra West, was denied benefits 
by the Montana Department of Labor and Industry because she was unable to prove a hostile environment 
existed at Surya Enterprises Unlimited. 
 
[1] & [2] Above.  The police turning up at the crime, the documents from Carlida Finch, Rebecca West 
and Devra West’s own written admission of guilt entitled ‘The Law of Severity on the Path to 
Purification’ prove that Geoffrey Reynolds CPA knew that Dr. Cole’s injuries were caused by Devra 
West’s vicious assault.  Then there were the repeated attempts by Devra West and Geoffrey Reynolds to 
force the removal of a copy of ‘The Law of Severity on the Path to Purification’ from the whistleblower’s 
website.  The latest of these attempts occurred on November 2007 as evidenced by Reynolds email to 
the whistleblower’s website host demanding copyright of West’s written admission of guilt in an 
attempt to use the Millennium Copyright ACT (MCA) to force its removal from the public domain.  Here 
is a copy of that email. 
 

 
 
[3] & [4] Above.  Reynolds claims that Cole’s bills amounted to $1.3 million??  And that $463,750 was 
owed for an ‘internship’ and for ‘therapy.’  Given the back story as laid out by Carlida Finch and Rebecca 
West, Reynolds just admitted to the world that he, Geoffrey Reynolds, money laundered $463,750 of 
funds extorted from Dr. Cole MD through Devra West’s business.  Remember, his predecessor Betsy 
Blank resigned rather than be forced to manufacture false invoices to make it look like the funds were 
received as ‘normal’ business receipts.  No such problem for ‘bottom feeder’ Geoffrey Reynolds.  Finally 
in point [4] confirmation that West is not a multi-billionaire as she asserted in court.  Had she been even 
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rich instead of a nearly bankrupt (for the second time) criminal she would not have bounced a cheque 
for $6,000,000 and been unable to pay the state of Montana owed employment insurance.  
  

 
 

Above: News of Devra West’s conviction for assaulting Dr. Cole MD published in April 2008. A crime Geoffrey 
Reynolds obviously knew West had committed but publicly denied via four statements he posted on West’s 
website in July 2007 and lied again to the Bigfork Eagle reporter in August 2007 when interviewed by them. 

 
As a footnote to the above news article.  Devra West treats the courts with utter contempt and as stated 
above did not turn up for her sentencing hearing but instead pretended to be in Mexico filming a 
documentary – no such documentary was ever published or aired or in fact existed.  West took a similar 
approach with the lawsuit that John Watson the whistleblower brought against her; she did not show up 
until summary judgment was given against her then she appealed. 

 
4.  Geoffrey Reynolds CPA agrees to be complicit in Devra Patton West’s plot to 

murder the whistleblower for exposing her criminality to the public. 
 
On August 9 2007, while being interviewed by the Bigfork Eagle newspaper, and during what he thought 
were ‘off the record’ comments, Geoffrey Reynolds CPA announced that the whistleblower John Watson 
would be dead within 12 months or in jail for reacting to what Devra West was going to do to him and 
his family.  The reporter for the Bigfork Eagle Constance See took Reynolds’s comments seriously 
enough to share them with the IRS criminal investigator, John Nielson, who was looking at Devra West’s 
finances at the time.  Shortly after, Geoffrey Reynolds’ off the record comments Devra West made her 
failed attempt to murder the whistleblower just as Reynolds had predicted. Clearly, Geoffrey Reynolds 
knew that Devra West was going to use her occult knowledge to murder the whistleblower, just as she 
had murdered Lisa Swidler two years earlier. 
 
We have made it clear in other bulletins that the secret of Devra West’s power over others, is her use 
of the occult.  Knowledge that she obtained while attending the ‘Robert Jaffe School for Energy 
Mastery’ between 1990 & 1991.  It is her ability to cause pain, suffering and even death at a distance 
with plausible deniability which is the source of her power.  The senior members of her cult AKA 
Geoffrey Reynolds CPA, Julio Williams MD and ex-husband Jack West, are willing accomplices in what 
is clearly a murderous criminal racketeering gang. 
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I do not have the space or time to convince anyone that the occult / black magic / Satanism is real.  
However, if it is not real, then why is it increasingly in the news??   
 

 
 
Above left: From 21 September 2018 Beyoncé’s ex-band member accuses singer of reported 'extreme witchcraft.  

Above right: From twitter a couple of days ago; witches gathered to try and sabotage Judge Kavanaugh’s 
selection.  Devra Patton West knows exactly what she is doing. 

 
The whistleblower John Watson was not always a believer in West’s use of the occult to murder those 
who oppose her.  Though he had his suspicions after the sudden and mysterious death of his friend Lisa 
Swidler in 2005 (death caused by internal bleeding) immediately after she fled Devra West’s cult.  
Corroborative evidence did not come until two years later in August 2007, when Devra West attempted 
to murder him too.   

 
 

Devra West’s criminal / racketeering business model is entirely based on her ability to use occult knowledge to 
commit multiple murders and other crimes and not be called to account.  Clearly Reynolds was briefed about the 

murder of Lisa Swidler and thought that the murder of the whistleblower would also be a ‘slam dunk.’ 
 
There are two motives for Devra West wanting to murder the whistleblower:-   
 
1.  After the whistleblower went public about Devra West’s cult and her criminal activity in Montana, it 
rendered the state of Montana useless for her criminal activities.  After all the negative publicity in the 
articles published by the Whitefish Pilot, Bigfork Eagle and Ravalli Republic newspapers no one in 
Montana was buying the ‘divine being’ routine anymore which formed the basis of her narcissistic fraud 
/ criminal racketeering scam.   
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2. Until the mountain of incriminating evidence that was posted on his website was forced down there 
was little possibility that Devra West could resurrect herself with a new name and new identity in yet 
another western state where they either do not understand ‘white collar’ crime or do not prosecute it 
due to lack of resources. 
 
Below, an excerpt from the Ravalli Republic newspaper announcing judgment against Devra West for 
defrauding the whistleblower.  This article published October 2 2008.  Note that Devra West did not 
appear in court for the verdict just as she did not appear in court for the verdict against her related to 
her assault on Dr. Cole MD.  However her so called ‘business manager’ Geoffrey Reynolds CPA did 
appear in court but refused to comment.  More proof if needed that Reynolds was not a mere employee 
but a member of a cult / criminal racketeering gang run by Devra Patton West. 
 

 
 
5. ‘Slave’ Geoffrey Reynolds CPA agrees to ‘front’ a conspiracy by Devra Patton 

West to use the civil courts to bankrupt the whistleblower with the objective 
of forcing down his websites. This so that Devra West could reincarnate her 
multi-million dollar a year fraud scam elsewhere (Arizona). 

 
With the murder plot a failure, West & Reynolds bided their time until they could implement ‘Plan B’ 
which they did in 2010. While attending court to see how much he was to be awarded for winning his 
fraud lawsuit against Devra West in 2008, the whistleblower was served for defamation by West & 
Reynolds - for telling the truth.  It shows how committed to West’s criminality Geoffrey Reynolds was, 
that he was prepared not only to go before a Montana judge and make totally false statements about 
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himself and his relationship to the whistleblower, but that he was also perfectly willing to ‘front’ the pair 
of frivolous lawsuits so that Devra West could remain in the shadows.   
 
Remember, Geoffrey Reynolds traveled from Cave Creek AZ to join West’s employ in Lakeside MT in 
September 2006, and yet, in Reynolds’ pleadings to the Montana court below, he states clearly that 
he was defamed by the whistleblower between 2002 and 2006.  Even though this ‘liar for hire’ did not 
know that the whistleblower existed until Devra West told him post commencing his employment in 
September 2006. 
 

 
 
 
As one can see below from an excerpt of Reynolds’ resume taken from his own website (full copy 
available here), at the time he made these false claims to the Montana court in 2010, Reynolds did not 
join Devra West’s employ until September 2006, and so did not know that the whistleblower existed 
until he was briefed about West’s vendetta against the whistleblower after September 2016. 
 

http://www.geoffreyreynolds.com/


 
 

So, using the unlimited resources of decades of criminal activity, Devra West was able to neutralize the 
whistleblower’s win in court against her by using her ‘liar for hire’ Geoffrey Reynolds CPA, to make false 
pleadings to the court on her behalf – this is a criminal conspiracy.  The civil courts rarely dispense 
justice; their function is to ‘practice’ the law.  In most cases, as with the whistleblower, the litigant with 
the most money ends up ‘buying’ the result they want and in the process the lawyers, judges and others 
involved in the process earn a good living as is described perfectly by this illustration below. 
 

 
 

In Devra West’s case, she made it perfectly clear to the whistleblower in March of 2003, that if he took 
her to court and sued her for fraud, that she would use every dirty trick in the book and that the cost of 
fighting the lawsuit would come out of his pocket, not hers, because other members of the cult, like 
Julio Williams who had pledged $2,000,000 to her legal fees, would pay her costs.  
 
This is what criminals do. If they cannot intimidate you or murder you - they go to law and 
use their unlimited financial resources to ‘buy’ the law they want. 
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5. A tale of two Depositions with Geoffrey Reynolds featured prominently in 
both - on behalf of his ‘employer?’ 

 
On Friday October 9 2009, Devra West attended the offices of John Watson’s lawyers where she was 
deposed.  During her statement Geoffrey Reynolds CPA featured prominently in most of her answers in 
that most questions about West’s finances, both personal and corporate, were deflected on to Geoffrey 
Reynolds.  One of the lines of questioning concerned the disappearance of $4,000,000 (as valued in 
2002) worth of artwork and valuables belonging to a Montana charity.  Below is an excerpt from two 
pages of her statement wherein Devra Patton West denies the whereabouts of those items. 
 

 
 

Above: Two pages from the statement Devra Patton West gave while being deposed by the whistleblower’s 
lawyer in October 2009. Center:  It is all about the money.  Millions of dollars a year obtained through theft, 
fraud and extortion.  Geoffrey Reynolds was used by Devra West as part of a conspiracy to ‘neutralize’ the 

whistleblower for as long as his websites were up her criminal business model was dead in the water. 
 
Above: Starting at line 5, page 61.  Devra West is asked if she has seen this document before and she 
answers yes.  She responds that it was created by some non-profit people then proceeds to lie about the 
circumstances that resulted the document came into being.  In reality the document was a list of assets 
belonging to the charity which was drawn up jointly by the whistleblower John Watson and Devra 
West’s bookkeeper Cheryl O’Brien in the spring of 2002.  The reason it was drawn up was because the 
whistleblower found out that Devra West and her husband Jack West were defrauding the charity and, 
as part of ending that fraud, the whistleblower wanted to separate out the assets and finances of the 
charity from the Devra and Jack West’s personal assets and finances.  Clearly, Devra West did not want 
that and as a consequence fired him without pay which was what led to his fraud lawsuit against Devra 
West, which he won in 2008.   
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The point to be made here is that in the following answers on pages 61 & 62 above Devra West states 
that she ‘walked away from all of her possessions,’ that the assets mentioned were ‘carted off’ and that 
anything of value had been sold or was missing.  She goes on to say that she thinks that the document 
listing the assets was drawn up by somebody ‘named Esther Michaels,’ and then says she recalls her that 
she gave the list to her.  The whistleblower is 100% certain that Devra West knew it was him that gave 
her the list not Esther Michaels.  Indeed, according to the whistleblower’s records Esther Michaels was 
one of his replacements with her serving for a short period between his and Reynolds’ tenure.   
 
Esther Michaels, like Geoffrey Reynolds that followed a year or two later, was totally corrupted by Devra 
West; here are two examples. 
 
1. Destroying evidence.  Immediately before the IRS criminal investigator arrived to audit Devra West’s 
and the charity’s financials Esther Michaels was tasked with shredding all of the incriminating 
documents.  
 
2. Money laundering.  In 2003, Esther Michaels phoned West’s ex-personal secretary Diane Stoner, who 
had just resigned because of the lack of funds to pay her wages, employment insurance etc., to try to 
persuade Diane Stoner to return.  However because Diane did not answer her phone Esther Michaels 
left a long message on Diane’s answer service that there was plenty of money to pay her wages but 
that on Devra West’s instructions all the charity’s money had been removed from the charity’s bank 
accounts to protect it from the whistleblower, John Watson’s, lawsuit against Devra West.  One has to 
ask the question why, if John Watson’s fraud lawsuit was against Devra West personally, did she feel the 
need to remove the contents of the charity’s bank account??  The answer of course is that Devra west 
and her husband were defrauding the charity a fact that became obvious to the authorities who sent in 
the IRS and who shut down Devra West’s ‘charity’ in January 2004 when its charity status was revoked.  
 
Back to the missing charity’s assets.  After denying the whereabouts of the assets listed on the 
document she was shown in in court in October 2009 while being deposed how does Devra Patton West 
explain them all turning up both at auction and as for sale from her website in 2014? 
 

 
Above left: a very small portion of the artwork and valuables that Devra West stated under oath did not exist.  
Center: Geoffrey Reynolds overseeing the auction for Devra West.  Right: Devra West posing next to one item. 
 
The only logical explanation to account for these items suddenly appearing in 2014 (after they 
disappeared in 2003/4) is that Devra West had stolen them from the charity and hidden them in a 
storage unit for ten years until the statute of limitations on theft expired and or the creditors she owed 
millions to stopped chasing her for payment.  Geoffrey Reynolds role was to manage the ‘fencing’ of 
millions of dollars of stolen property for Devra West and why not?  After all having money laundered 
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hundreds of thousands of dollars through West’s business in 2006, been complicit in a murder plot with 
West in 2007, and then subsequently fronting a criminal conspiracy to bankrupt the whistleblower in 
2010 why not?  In for a penny in for a pound. 
 
In page 24 of the statement that she gave in October 2009 while being deposed by the whistleblower’s 
lawyers Devra West states, in line 01, that she is $2,000,000 in debt (see below 

 
 

Above left: In a 2009 statement Devra West states under oath that she is $2,000,000 in debt.  Within a month 
she is living in a $7,000 a month gated mansion (for her own protection) and in 2014 several million dollars’ 

worth of artwork and valuables that went missing from a Montana charity turn up at auction. 
 

It is unthinkable that Geoffrey Reynolds was unaware of the contents of the statement she gave in 
October 2009 as by then, both West and Reynolds were joined at the hip with Reynolds being the 
‘money man’ behind West’s criminal racketeering business model and West supposedly living in an RV in 
his back garden.  Reynolds may even have sat next to her when she gave the statement.  Therefore it 
came as no surprise to the whistleblower that, when he was deposed to give a statement under oath in 
front of West’s lawyer, that ‘employee’ Geoffrey Reynolds would be in attendance with Devra West!  
Throughout the whistleblower’s statement both West and Reynolds, proceeded to noisily type away on 
their laptops doing everything that they could to distract the whistleblower while he answered 
questions. 
 
To come to the point, why would Geoffrey Reynolds, if he was just an employee, involve himself in 
Devra West’s plot to murder the whistleblower, join in the vendetta against the whistleblower by 
making false statements to a Montana court and involve himself in several of her personal lawsuits?  
Well, the obvious answer is that Reynolds was not just an employee but a willing participant in 
organized crime. 
 

http://omniawakening.net/documents/54.%20Devra%20West%20Deposition.pdf


 
 
One cannot overstate the contribution that the accomplice, stooge, patsy Geoffrey Reynolds made to 
Devra West’s murderous criminal racketeering business model between September 2006 and the time 
he tried to leave the cult in 2014.  To be clear, Geoffrey Reynolds, a willing participant in West’s cult, 
chose to break three big commandments. 
 
1. Thou shalt not lie. 
2. Thou shalt not bear false witness. 
3. Thou shalt not kill. 
 
The first commandment was broken when he agreed to publish statements on West’s website denying 
that West had assaulted Dr. Cole MD, when he knew well that she had.  The second was broken when 
he gave false statements to a Montana court about being defamed by the whistleblower, knowing the 
whistleblower could not afford to travel to the USA to defend against his lies.  Lies which resulted in a 
$5,000,000 undefended default civil judgment against the whistleblower.  The third was broken when 
Reynolds agreed to become an accomplice in West’s plot to murder the whistleblower.  

 
Above: ‘Liar for hire’ Geoffrey Reynolds CPA doing what he does best. 

 
Below is a brief summary of Devra West’s criminality between 2005 & 2010 while masquerading as the 
Ascended Master ‘Surya Ma.’  Criminality that Geoffrey Reynolds was well aware of. 
 



 

1. Arrest Warrant for Criminal Check Fraud. 
2. Conviction for Assaulting Dr. Cole MD & News Article announcing same. 
3. Becoming the subject of a Sheriff’s Sale to force her to pay her creditors $2,000,000 in court 

judgments and interest. 
4. Whistleblower’s judgment against Devra West for fraud.  West tried to murder the whistleblower to 

stop this information being available to the public.  After the murder plot failed West & Reynolds 
tried to bankrupt the whistleblower to stop this information being available. 

5. Defendant in fraud case brought by Larry Brazda and others. 
6. Defendant in fraud case brought by ‘Top to Bottom’ Construction. 
7. Vicious Assaults on female members of her cult i.e. Susannah Felder & Beatrice McGuire, Jamie 

Haywood and Dr. Pat Cole MD. 
8. The Students who took out loans for Devra West after being told, “They would be closer to God.” 
9. West’s son’s criminal record.  Like mother like son? 
10. Arrest Warrant for felony theft.  

After Devra West and her stooge / poodle Geoffrey Reynolds served their frivolous lawsuits against the 
whistleblower in 2010, and after forcing down the whistleblower’s websites (the purpose of their 
frivolous lawsuits), Devra Patton West was free to launch yet another iteration of her ‘divine being’ 
criminal racketeering business model.   Accordingly, at Geoffrey Reynolds suggestion, Devra West and 

http://omniawakening.net/documents/3.%20Criminal%20Check%20Fraud%20Arrest%20Warrant.pdf
http://omniawakening.net/documents/58.%20Devra%20West%20Conviction%20for%20Assault%20Court%20%20Documents.pdf
http://omniawakening.net/images/4.%20Conviction%20for%20Assault.JPG
http://omniawakening.net/images/4.%20Conviction%20for%20Assault.JPG
http://omniawakening.net/documents/27.%20Sheriff's%20Sale%20Essex%20vs%20Patton.pdf
http://omniawakening.net/documents/11.%20JW%20Judgment%20Against%20D%20West.PDF
http://omniawakening.net/documents/61.%20Brazda%20Life.pdf
http://omniawakening.net/documents/45.%209A%20Top%20to%20Botom%20Constr.%20V%20D%20West%201.pdf
http://omniawakening.net/documents/62.%20Felder%20&%20McGuire.pdf
http://omniawakening.net/documents/63.%20Jamie%20Haywood%20original%20plea%20for%20help.pdf
http://omniawakening.net/documents/63.%20Jamie%20Haywood%20original%20plea%20for%20help.pdf
http://omniawakening.net/documents/64.%20Dr%20Cole%20Assault.pdf
http://omniawakening.net/documents/65.%20Closer%20to%20God.pdf
http://omniawakening.net/images/53.%20Chris%20Haywood%20Criminal%20Record.jpg
http://omniawakening.net/images/3.%20Felony%20Theft%20Arrest%20Warrant.JPG


her cult moved to Reynolds’s old home town of Cave Creek AZ Arizona in 2010 where Devra Patton 
West, having dropped the ‘Surya Ma’ identity reincarnated herself as the Ascended Master ‘Rishi 
Devra.’  In 2014, Geoffrey Reynolds published the following statement on Social Media in 2014. The 
obvious purpose being to entice new victims into the trap he knew was waiting for them. 
 

 
 
  
Four years after posting the above statement on Social Media (with the obvious intention of misleading 
the public into becoming victims of her criminal racketeering business model) Geoffrey Reynolds must 
be truly proud, sorry honored, to know that Devra Patton West has now elevated her status to:- 
 

The Regent of the Spiritual Hierarchy for the Western Hemisphere. 
  

THE SAGE OF SEDONA and the RISHI OF THE WEST! 

  
Above: With the help of Geoffrey Reynolds CPA Devra Patton West goes from con artist and violent convicted 

criminal in Montana in 2010 to Planetary Regent doling out ‘Divine Grace Healings’ and ‘Dispensation of Karma’ 
in Arizona only 8 short years later.  Clearly both West & Reynolds should be prosecuted under RICO statutes. 

 
Above:   Devra Patton West in full disguise - hand out - in invitation to future victims.  She is wearing 
yards of curtain material over her shoulder (the preferred uniform of female guru’s) all part of the deceit 
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directed at the Sedona & Scottsdale spiritual communities.  Tell me?  Is she regent over the same 
Master, ‘El Morya’ that supposedly gave her the go-ahead to viciously assault Dr. Pat Cole with the 
justification that Cole was a Nazi in the WWI death camps in another lifetime?  That was just one victim 
that Devra West extorted $1.3 million from. 

  
Devra Patton West and accomplices are estimated to have 

extorted $30 to $50 million from scores of victims in NM, MT 
& currently AZ with their ‘divine being’ scam. 

 

 
Above top row far left: The same ‘divine being’ propaganda used since 1991 in New Mexico.  Second left: Surya 
ma. Right: Mug shots from two arrest warrants in Montana.  No problem pack up and move to another western 

state where they do not prosecute ‘white collar’ crime or any crime if you masquerade as a religious leader. 
 

Above second row left: Devra West proving yet again that she can walk, hold out her right hand while wearing a 
king sized bed sheet.  Center: The description of a narcissist. Right: After 27 years of heading a criminal 

racketeering business model Devra West can afford to live in mansions and live out her delusions of grandeur. 
 
As stated above, Geoffrey Reynolds must be really honored at the part he played in her ‘global 
awakening (fraud scam).’   
 



 

 
Geoffrey Reynolds, perhaps as a result of his association with Devra Patton West, is a prolific liar.  Take 
his current resume (below) as pulled from his current employer’s website McSwain & Co. just a few 
days ago.   
 

 
 

http://www.mcswaincpa.net/


Note that there is absolutely NO MENTION of his employment / membership of a cult / criminal 
racketeering gang between September 2006 and 2014?  Clearly, the partners at the business where he 
works are now aware of some of the information concerning his ‘criminal’ past and yet they still employ 
him.  Why?  Contrast the above information with what can be found on his personal resume which is still 
published on the web at this address www.geoffreyreynolds.com .  Below is a short excerpt of that 
resume the square brackets are mine. 

Career Summary 
Consultant, Geoffrey L. Reynolds, CPA, 2014 to present. Established financial management 
consultancy. Provided fund raising and management advice for various publications and movie 
productions. Services also included tax and estate planning, forensic accounting, and developing 
/ implementing accounting and computer systems. 

Senior Financial Manager, Surya Enterprises Unlimited, Inc., 2006 to 2014. Directs financial, 
legal, HR, IT and day-to-day operations. [1]  Securing funding and managing banking 
relationships. Set up and maintains accounting and computer systems. Created financial 
procedures and checks to secure and manage all assets. Created flexible financial projections for 
1, 2, 5, 10, 20 years. [2]   Envisioned company's future and implement plans, strategies and 
policies to guide and direct employees to achieve it. [3]  Supervised and coordinated 
organization's operations and made sure employees have the resources needed to do their 
jobs. [4]  Over sees all operations to minimize expenses. Completely responsible financial system 
and all financial reporting and management reports.  Managed all property under control of the 
company. Negotiated office leases and land purchases.  [5]  Lead staff of 15.  

It is hard to know where to start with the above which is, for the most part, a total fabrication. 
 
[1]. As we can see clearly from both Carlida Finch’s and Rebecca West’s statements above Geoffrey 
Reynolds totally turned his back on the ‘employees’ he states that he was acting as HR for?  Multiple 
crimes were being committed right under his nose but to save his ass, his marriage and his CPA license 
he turned a blind eye.  REYNOLDS YOU ARE A LIAR. 
 
[2] He state that he created flexible financial projections for 1, 2, 5, 10, 20 years.  Clearly this too is a 
pack of lies as the two news stories published by the Whitefish Pilot & Bigfork Eagle newspapers clearly 
show.  Here is a short excerpt from the Bigfork Eagle newspaper story published 9 August 2007. 
 
Out of six businesses mentioned in West's literature, only one remains active and in good standing with the 
Montana Secretary of State office -- Sacred Environments LLC. Two were never registered -- Divine Unity 
Foundation and Millennium Mind Institution; two were involuntarily dissolved -- Surya Enterprises Unlimited and 
Global Guardianship Initiative; and one was involuntarily revoked -- Sacred Archive Institute. 
 
Besides being evicted from her Bayside home in Lakeside and bouncing a check for the purchase of the well-
known Osprey House on Angel Point, West has a $2,287 lien against her for failing to pay unemployment taxes 
for her Montana employees. 
 
It gets much, much worse.  In a statement Devra West gave under oath in October 2009, she states that 
she is, amongst other things, $2,000,000 in debt and living in an RV in the back of Reynolds’ garden.  
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Does anyone still believe that Reynolds was an employee at a corporation or that anything he says can 
be believed?  Follow this link to read the statement Devra West gave while being deposed by the 
whistleblower’s lawyer.  Below here is an excerpt from that statement. 
 

 
 

Above left: Devra west admits to being $2,000,000 in debt not including the award to John Watson the 
whistleblower which Reynolds and West conspired to murder and when that failed both acted to bankrupt him 

for telling the truth.  Above right – top and bottom. Elsewhere in her statement West states she is penniless 
living in Reynolds back garden.  Immediately after the statement she and Reynolds move to cave Creek AAZ 

where she takes up residence in a $7,000 a month gated mansion.  Gated for her own safety! 
 
[3] As Carlida Finch’s statements to the authorities make clear, as do Rebecca West’s emails, there were 
no real employees. Everyone, including Geoffrey Reynolds CPA, were trapped inside a cult run by a 
raving lunatic who converses with the voices in her head and believes that she is an Ascended Master.  
The evidence clearly shows that Devra Patton West was totally ignoring state and federal laws and to 
save his own ass, Reynolds did the same.  To say that he was supervising and making sure that 
employees had the resources is an outright lie.  Below is another short excerpt from a harrowing email 
entitled ‘Help Me’ that Rebecca West sent to the whistleblower in March of 2007.  
 
----- Forwarded Message ---- 
From: Rebecca West <west_rebecca@hotmail.com> 
To: John Watson <john.watson01@btinternet.com> 
Sent: Wednesday, 7 March, 2007 3:02:50 PM 
Subject: RE: Help me w/ Devra Patton West 

Dear John,  
 
After more than 30 employees coming and going, (16 just since I started May 1, 2006, not counting myself, 
current employees or contract labor), there are currently three employees remaining.  Two of the three are very 
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much in her control due to fear and/or ignorance and have proven to me, I cannot trust them. I have been trying 
to get the monies she owes me before I end my contact with her, specifically a missing paycheck, overtime, 
overdraft charges and (wishful thinking) the bonus she promised me for the hundreds of hours of overtime I 
incurred. She sent her intimidating demand of me through her finance controller [Geoffrey Reynolds CPA] last 
evening, and I have until 5 p.m. today to talk to her. I must return and either give a 2-week notice and/or plan to 
be demoted from office manager to some other lowly position, (seems from historical accounting, I would 
become her personal care assistant).   
 
And this…. 
 
I have handed over many of the statements made by former employees of which are mostly already posted on 
your website to Dr. Cole in an effort to assist her.  Dr. Cole was severely beaten on several occasions and proof is 
available. 
 
Is the above something this pathological liar should be proud of?  If so why are these achievements not 
being posted as part of his resume on McSwain & Co’s website. 
 
[4] We are very glad that Geoffrey Reynolds has owned up to being completely responsible for all 
financials and reporting because in the statement Devra West gave while being deposed, she made it 
clear that Reynolds was the financial mastermind.  In that case, Reynolds is clearly responsible for the 
fraudulent application of some $30,000,000 in CPEA grant money; both in that the application itself did 
not declare who the real power was behind any straw man / proxy shareholders Devra West nominated 
to ’front’ that attempted fraud.  Neither did Reynolds declare that Devra West had promised to use at 
least $2,000,000 of that money to pay off her massive debts.  As made clear in an email by her office 
manager Rebecca West, entitled ‘Help me’, and in another email sent by her step mother, Carol Patton 
(who Devra West had defrauded out of $30,000). 
 
[5] What property under the control of the company?  What land purchases?  As stated in item [2] 
above West companies were all non-active with the exception of one!  She had a lien against her for 
unpaid employment insurance and was over $2,000,000 in debt. 
 
Further down in his resume he has a section entitled ‘Selected Accomplishments.’ 

Selected Accomplishments  
Secured funding for company start up. Newly-formed Surya Enterprises needed funding. 
Prepared financial projections and developed strategy for five, ten, fifteen and twenty years of 
operation, and crafted business plan. Working in secondary financial markets, secured $30M in 
wrap loans with no expenditure of company equity. [6] 

[6] The above statement by Reynolds that he acquired $30,000,000 in ‘wrap loans’ appears to be 
another total fiction as these loans NEVER actually materialized.  Below here is another short quote 
from Rebecca West, Devra West’s office manager in 2007, when Reynolds was acting as ‘Finance 
Controller.’  This email entitled ‘Help Me.’ 

I know that unless the $30M comes in this week, the Naka Shela Retreat Center is lost to foreclosure along with 
the house that Dr. Cole bought in Lakeside, which is where Devra lives (in the basement) with her son Che, his 
wife Jamie, and their newborn and 7-year daughters living upstairs. Dr. Cole was forced to sign a "Quit Claim 

http://www.mcswaincpa.net/
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Deed" by Devra and will be yet another assault to her credit rating.  My credit rating has taken a huge blow due 
to lack of timely paychecks, missing wages, bounced checks and caused me to be unable to refinance my home 
last month.  

And from this email entitled ‘I’m in Danger.’ 

Please be advised that the CPEA $'s obtained with Dr Cole's funds are due into the bank account this 
week.  These monies were supposed to be available over a year ago and if the transaction is not a fraud then 
$30M will be deposited in increments.   
 
Well the transaction / application was fraud and so the monies never arrived and Devra West’s ‘still 
born’ plans for a Spa Complex with her using $2,000,000 of that $30M to pay off her debts never 
materialized.  As a consequence in 2008, Devra West became the subject of a Sheriff’s Sale to force her 
to pay her creditors (past victims of fraud) $2,000,000 in court judgments and interest.  Part of the 
payment was derived by West’s personal trust fund being broken open by a judge with the contents she 
stole from a charity in 2004 being used as part payment.  See item 4 at the top of this email. 
 

 
 

Above: ‘Liar for hire’ Geoffrey Reynolds is now working for McSwain & Co. a firm of accountants based in 
Olympia Washington – I am sure his criminal / racketeering skills were not declared to his new employer.  ! 

 
Is anything on Geoffrey Reynolds’ resume the truth?  Does he have a real BA?  We know that Devra 
West told her students that she received her two fake doctorates from the Christ in person though the 
records show that Devra West’s last formal education ended when she left high school.   
 
Up until now, we have focused our attention on warning the spiritual communities of Sedona & 
Scottsdale AZ about the dangers of associating with con artist Devra Patton West.  It is probably no 
coincidence that, in common with Geoffrey Reynolds’s fake resume, Devra West’s current life story / 
bio completely fails to mention her ‘criminal’ past in Montana and New Mexico.  We have done a good 
job of acquainting the spiritual / metaphysical community’s in Arizona with the truth. Now it is time to 
turn our attention to Geoffrey Reynolds CPA and the business community in Olympia WA.   
 
Geoffrey Reynolds’ current resume as it appears on McSwain & Co’s website, is clearly a lie of 
omission - not to worry - we will fill the public in with all the missing ‘experience’ that he gained in 
Montana.   
 
The existing clients of McSwain & Co need to decide if they want to work with a business that knowingly 
employs someone like Geoffrey Reynolds and presumably gives him access to their confidential client 
files.  However, we will show Geoffrey Reynolds a lot more compassion than he showed the 
whistleblower and his family, when he agreed to be part of a plot to murder him in 2007 and, when that 

http://omniawakening.net/documents/27.%20Sheriff's%20Sale%20Essex%20vs%20Patton.pdf
https://deref-mail.com/mail/client/ku7SztG5tao/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F%2Fderef-mail.com%2Fmail%2Fclient%2FVskgSGMoFc4%2Fdereferrer%2F%3FredirectUrl%3Dhttps%253A%252F%252Fderef-mail.com%252Fmail%252Fclient%252FPifksAx9oIg%252Fdereferrer%252F%253FredirectUrl%253Dhttps%25253A%25252F%25252Fderef-mail.com%25252Fmail%25252Fclient%25252Ff-x-u7RNICI%25252Fdereferrer%25252F%25253FredirectUrl%25253Dhttps%2525253A%2525252F%2525252Fderef-mail.com%2525252Fmail%2525252Fclient%2525252FPVJUpA9Ekk0%2525252Fdereferrer%2525252F%2525253FredirectUrl%2525253Dhttps%252525253A%252525252F%252525252Fderef-mail.com%252525252Fmail%252525252Fclient%252525252F9ElnkcWMCjk%252525252Fdereferrer%252525252F%252525253FredirectUrl%252525253Dhttps%25252525253A%25252525252F%25252525252Fderef-mail.com%25252525252Fmail%25252525252Fclient%25252525252F2u1fgr_y5Lc%25252525252Fdereferrer%25252525252F%25252525253FredirectUrl%25252525253Dhttps%2525252525253A%2525252525252F%2525252525252Fderef-mail.com%2525252525252Fmail%2525252525252Fclient%2525252525252FLI8Rgx9js7w%2525252525252Fdereferrer%2525252525252F%2525252525253FredirectUrl%2525252525253Dhttps%252525252525253A%252525252525252F%252525252525252Fderef-mail.com%252525252525252Fmail%252525252525252Fclient%252525252525252FBF_gI4fQWl0%252525252525252Fdereferrer%252525252525252F%252525252525253FredirectUrl%252525252525253Dhttps%25252525252525253A%25252525252525252F%25252525252525252Fderef-mail.com%25252525252525252Fmail%25252525252525252Fclient%25252525252525252F8I6LuQ4ene4%25252525252525252Fdereferrer%25252525252525252F%25252525252525253FredirectUrl%25252525252525253Dhttps%2525252525252525253A%2525252525252525252F%2525252525252525252Fderef-mail.com%2525252525252525252Fmail%2525252525252525252Fclient%2525252525252525252FCzejZr9Em7g%2525252525252525252Fdereferrer%2525252525252525252F%2525252525252525253FredirectUrl%2525252525252525253Dhttps%252525252525252525253A%252525252525252525252F%252525252525252525252Fderef-mail.com%252525252525252525252Fmail%252525252525252525252Fclient%252525252525252525252F
http://omniawakening.net/images/48.%20Jesus%20Phd's.JPG
https://www.omniawakening.org/rishi-devra/life-journey
https://www.omniawakening.org/rishi-devra/life-journey
http://www.mcswaincpa.net/ourfirm.php#Peoples


failed three years later in 2010, agreed to ‘front’ a conspiracy to bankrupt him for ‘outing’ Devra West’s 
criminal racketeering business model in Montana.   
 

 
 
As Reynolds and countless victims have previously found out to their cost Devra 
Patton West is a gift that keeps giving!  
 
Of course, if Reynolds would care to start making amends by going to the police / FBI to explain to them 
why he, a total stranger to the whistleblower, agreed to be a willing participant in Devra West’s 
vendetta against the whistleblower, then that would end our campaign for justice.  The truth is an 
absolute defense against defamation, as West and Reynolds would have found out in 2010 had the 
whistleblower had the funding to be able to travel to the USA to counter their lies.  The information in 
this email is believed to be true and is backed up by credible evidence i.e. newspaper articles, court 
documents, court transcripts and first person statements.  There are many more written and audio 
statements from scores of victims and witnesses which can be found on line at this address. 
 
Bringing Devra West to justice via the civil courts is a total waste of time and money.  However, given 
the seriousness of the crimes committed, given that the two default judgments amounting to 
$10,000,000 remain in place and given that Devra West’s 11 plus years campaign of intimidation against 
the whistleblower and his family continues, the only way this 15 year vendetta is going to end is with a 
criminal trial.  Between now and the commencement of that criminal trial, it is up to McSwain & Co to 
weigh up the potential cost to their bottom line of continuing to employ Geoffrey Reynolds CPA who 
clearly has no moral compass and lacks even an ounce of integrity.     
 
In conclusion.  Clearly, Devra Patton West, Geoffrey Reynolds and her other accomplices 
should be prosecuted under the ‘Racketeer Influenced and Corrupt Organizations Act’ (RICO). 
 
https://en.wikipedia.org/wiki/Racketeer_Influenced_and_Corrupt_Organizations_Act  
 
Pattern of racketeering activity requires at least two acts of racketeering activity, one of which occurred after the 
effective date of this chapter and the last of which occurred within ten years (excluding any period of 
imprisonment) after the commission of a prior act of racketeering activity. The US Supreme Court has instructed 
federal courts to follow the continuity-plus-relationship test in order to determine whether the facts of a specific 
case give rise to an established pattern. Predicate acts are related if they "have the same or similar purposes, 
results, participants, victims, or methods of commission, or otherwise are interrelated by distinguishing 
characteristics and are not isolated events." (H.J. Inc. v. Northwestern Bell Telephone Co.) Continuity is both a 
closed and open ended concept, referring to either a closed period of conduct, or to past conduct that by its nature 
projects into the future with a threat of repetition. 

And... 

Under RICO, a person who has committed "at least two acts of racketeering activity" drawn from a list of 35 
crimes—27 federal crimes and 8 state crimes—within a 10-year period can be charged with racketeering if such 
acts are related in one of four specified ways to an "enterprise". Those found guilty of racketeering can be fined up 
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to $25,000 and sentenced to 20 years in prison per racketeering count.  In addition, the racketeer must forfeit all ill-
gotten gains and interest in any business gained through a pattern of "racketeering activity." 

RICO predicate offenses 

Under the law, the meaning of racketeering activity is set out at 18 U.S.C. § 1961. As currently amended it 
includes:- 

• Any violation of state statutes against gambling, murder, kidnapping, extortion, arson, robbery, bribery, 
dealing in obscene matter, or dealing in a controlled substance or listed chemical (as defined in the 
Controlled Substances Act); 

• Any act of bribery, counterfeiting, theft, embezzlement, fraud, dealing in obscene matter, obstruction of 
justice, slavery, racketeering, gambling, money laundering, commission of murder-for-hire, and many 
other offenses covered under the Federal criminal code (Title 18); 

• Embezzlement of union funds; 
• Bankruptcy fraud or securities fraud; 
• Drug trafficking; long-term and elaborate drug networks can also be prosecuted using the Continuing 

Criminal Enterprise Statute; 
• Criminal copyright infringement; 
• Money laundering and related offenses; 
• Bringing in, aiding or assisting aliens in illegally entering the country (if the action was for financial gain); 
• Acts of terrorism. 

If we just take the most serious crimes committed by Devra Patton West as part of her ‘World Service’ 
efforts, we find that there are no less than 9  ‘Predicate Offenses’ she could be charged with under RICO 
with some committed on multiple occasions!  Reynolds qualifies to be prosecuted under at least 3 RICO 
‘Predicate Offenses.’  
 
Below here, and thanks to Geoffrey Reynolds’ help, Devra West is perpetrating the latest 
iteration of her ‘divine being’ fraud scam in Arizona.  This is how the latest con works.  A 
series of seminars are announced by the ‘divine being’ like these currently being advertised 
the next one being scheduled for December 12 2018. 

  
  

Sedona Gateway Retreats - Intro to the Path of Enlightenment 
  

May 26 thru 29th July 28 thru 31 Sept 2 thru Sept 5              
Oct 18 thru 21  Dec 1 thru 7 

  
Step 1.  Those identified as wealthy targets when attending seminars like those listed above are 
invited to attend a ‘Private’ Sessions or a ‘Private’ Intensive’ as advertised on her website 
below here. 
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Step 2.  Those targeted are duped / manipulated / pressured into believing one of the following 
two scenarios.  
  
1. Divine Grace Healings.  Victims are convinced that they are suffering from a totally non-existent brain 
tumor or a cancer, which Devra West guarantees she can cure for a large fee.  In reality Devra West, 
having identified a wealthy target, induces the symptoms of a serious illness in the victim using the same 
occult knowledge she uses against those who oppose her.  Two of her admin staff who worked for her in 
2002, overheard her say, after receiving a phone call, that she had just made $500,000.  Apparently, this 
was the fee paid by one victim who thought they had been cured of a condition that Devra West had in 
fact given them!  Listen to two of her admin staff, Diane Stoner and Kathleen Francisco talking about 
one this. 
 

 
 
2. Karmic Resolution.  Devra West convinces the targeted individual that she and they were sisters in a 
former lifetime, during which, the target betrayed Devra West in that lifetime and must now, in this 
lifetime, make financial reparations (for those nonexistent wrongs).  If the target does not agree to pay 
the target becomes the subject of a campaign of occult attacks designed to convince them to pay!  
Devra West uses this scam against wealthy female heiresses like the one below who has ‘donated’ 
millions to her charitable causes.   
 
After the heiress’ son found out how much money had been given / extorted by Devra West, he phoned 
Devra West demanding that the money be returned!  Please read this email from Devra West’s office 
manager in 2007 wherein she writes about this matter and many others. 
  

http://omniawakening.net/audio/88.KF%20On%20Ms%20West%20'bringing%20$500K%20for%20herself%20not%20the%20charity%20-%20spending%20binge!.MP3
http://omniawakening.net/documents/56.%20Help%20Me.pdf
http://omniawakening.net/documents/56.%20Help%20Me.pdf


 
Above: Devra West extracting millions of dollars from a wealthy heiresses who she convinced owed her from a 

previous lifetime.  With others she just promises to remove bad karma for a very large fee! 
  
Step 3. The victims go to the Sage of Sedona’s ‘Pay Portal’, recently updated, which is now set 
up to receive single donations of $500,000 or more by pressing one or a combination of buttons 
and empty your bank account into hers.  Note her standing there with her hands out saying “give 
me, give me.” 
  

 
  
This well-oiled criminal / racketeering scam has been going on for 27 years right under the noses 
of the FBI and the IRS.  At the very least, it is wire and mail fraud!  At the very least, it is illegal 
for a lay person, even if they are claiming to be a ‘divine being’ to be able to cure / heal 
someone.  Apparently not so for Devra West!  At $500,000 a go, it is no wonder she can afford 
the trappings, clothing, lifestyle and home of a multi-millionaire even though she claims to be 
penniless and the funds she extorts from victims are nowhere to be seen, let alone declared to the 
IRS as income in her tax returns. 
 

https://www.omniawakening.org/donations


If you are on Devra West’s mailing list, or know anyone who is who would be prepared to forward 
either the list or a recent email (we may be able to recover the list from the ‘Bcc’d’ window), 
please respond to this email.  We need to circulate the truth before many more victims get mentally 
and physically abused, financially ruined or worse. 
  
Richard Squires. 
  
PS Our website is at this address: omniawakening.net 
  
PPS Below is an image pulled from a video posted the ufoswlg YouTube channel entitled ‘9 
Ways to Spot a Fake Guru or Spiritual Teacher.’ 
  

 
  
Here is the link to the above 
video.  https://www.youtube.com/watch?v=JB9PbbG93sM    Please also be sure to read the 
last several week’s bulletins by following these links:- 
  
Bulletin published 14 October 2018 - Rishi Devra: Satanist Death Cult Targeting Sedona & 
Scottsdale AZ. 
  
Bulletin published 21 October 2018 - The Rishi - The Door Has Opened to More 
Victims!  More Sacred Knowledge Revealed! 
  
Bulletin published 28 October 2018 - Rishi Devra Halloween Edition – Just How Scary and 
Dangerous is Devra Patton West? 
  
Bulletin published 04 November 2018 - Rishi Devra – From Most wanted in Montana to 
Planetary Regent in Arizona – All in 8 Years! 
 
Bulletin published on 11 November 2018 - The latest propaganda from con artist and violent 
convicted criminal Devra Patton West says that she is a “Blessing for all Souls.” 

http://www.omniawakening.net/
https://www.youtube.com/channel/UCfuMmKAYFzQWZkfNQzrn1Qw
https://www.youtube.com/watch?v=JB9PbbG93sM
http://omniawakening.net/documents/200.%20Satanist%20Death%20Cult.pdf
http://omniawakening.net/documents/201.%20The%20Rishi.pdf
http://omniawakening.net/documents/202.%20Halloween%20Rishi.pdf
http://omniawakening.net/documents/203.%20Rishi%20Devra%20%E2%80%93%20From%20Most%20wanted%20in%20Montana%20to%20Planetary%20Regent%20in%20Arizona%20%E2%80%93%20All%20in%208%20Years!.pdf
http://omniawakening.net/documents/204.%20A%20Curse.pdf

	Career Summary
	Selected Accomplishments
	RICO predicate offenses


